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Z Á P I S
z veřejného zasedání Zastupitelstva obce Kunratice konaného

v úterý 17. prosince 2019 od 19:00 hodin v zasedací místnosti Obecního úřadu Kunratice

Zahájení: Pan starosta obce přivítal všechny přítomné na veřejném zasedání zastupitelstva obce

Přítomni: Miroslava  Farská,  Milan  Franc,  Milan  Götz,  Miloslav  Götz,  Miroslav  Liška,  Zdeněk  Liška,  
Jiřina Lukášová, Luděk Pažout a Mgr. Jana Runkasová.

Nepřítomni: ---

Zastupitelstvo obce je usnášení schopné.

Určení  ověřovatelů
zápisu:

Ověřovateli zápisu jsou určeni paní Jiřina Lukášová a pan Miloslav Götz.

Určení zapisovatelky: Zapisovatelkou je určena paní Miroslava Pospíchalová

Návrh programu a jeho schválení:

1. Rozpočet obce na rok 2020

2. FCC – cenová příloha ke smlouvě o dílo č. S005801572 pro rok 2020

3. Petice za záchranu pitné vody v česko-polsko-německém pohraničí

4. Rozpočtová opatření

5. Různé:

 Informace o chodu obce

 Obecně závazná vyhláška stanovující systém komunitního kompostování

6. Diskuse

Hlasovalo: 9 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 Program jednání zastupitelstva byl přijat.

K     bodu programu č. 1 – Rozpočet obce na rok 2020:  
Pan  starosta  předložil  zastupitelstvu  návrh  rozpočtu  obce  na  rok  2020.  Poprvé  za  dobu,  kdy  připravujeme
rozpočty, máme zpracovaný jeho návrh na nový rok před koncem toho aktuálního. V případě schválení rozpočtu,
bychom tak nemuseli schvalovat pravidla rozpočtového provizoria, které svým způsobem omezují fungování obce 
do  doby  schválení  řádného  rozpočtu.  Návrh  v oddílovém  členění  byl  zveřejněn  na  úřední  desce  i  způsobem
umožňující dálkový přístup v termínu od 29. listopadu do 16. prosince, čímž byla splněna zákonná povinnost jeho
zveřejnění  po  dobu  minimálně  15  dnů  před  projednáním.  K dnešnímu  dni  k němu  nebyly  uplatněny  žádné
připomínky ani námitky.
Návrh rozpočtu obce na rok 2020 vychází v oblasti především daňových příjmů částečně ze skutečnosti roku 2019 
a částečně z predikce rozpočtového určení daní dle kalkulačky Svazu měst a obcí ČR. Nedaňové příjmy počítají  
s nejvyššími položkami u lesního hospodaření za prodej dřeva. Výnosy a náklady z lesního hospodaření, vychází  
z  plánu našeho lesního hospodáře pana Urbánka. Součástí příjmové části jsou kromě daňových a nedaňových
příjmů  
i příjmy kapitálové, které počítají s prodejem pozemků k výstavbě rodinných domů. U přijatých dotací můžeme
počítat s příspěvkem ve výši cca 80 tisíc korun na činnost místní správy (obecního úřadu). Bohužel prozatím není
jasné financování pracovníků VPP. Naopak bychom měli získat zbylou část dotace na III. etapu rekonstrukce KD 
ve výši 30 tisíc korun a dotace na hospodaření v lesích ve výši cca 20 tisíc korun. Rovněž bychom měli obdržet
dotaci od Euroregionu za hasičské cvičení VICHR. Celkové příjmy jsou tedy předpokládané ve výši 8,1 milionu
korun.
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Ve výdajové části jsou zohledněny potřeby běžných výdajů  ve  všech kapitolách od lesního hospodaření,  přes
dopravní obslužnost, sport, kulturu, sbor pro občanské záležitosti, veřejné osvětlení a zeleň, územní rozvoj, hasiče 
až  po místní  správu,  včetně potřeb naší  příspěvkové organizace.  V příslušných kapitolách výdajové části jsou
započítány individuální dotace místním spolkům ve stejných výších, jako v letošním roce. V rozpočtu počítáme  
s financováním výstavby infrastruktury v lokalitě nad Brynychovými, opravami komunikací a chodníků. Obsahuje
finance na rekonstrukci kulturáku, která je podpořena zmíněnou dotací z Programu obnovy venkova z Dotačního
fondu Libereckého kraje. S opravami počítáme i u naší příspěvkové organizace, kdy bychom se měli soustředit  
na  střechu mateřské školky.  V  příštím roce  rovněž  počítáme s  poskytováním půjček  z  našeho Fondu rozvoje
bydlení. Jeho zůstatek bude ke konci roku cca 185 tisíc korun, které v příštím roce můžeme na půjčky poskytnout.
Návrh rozpočtu počítá s výdaji ve výši 8.285.000,- Kč.
Rozpočet je opět tradičně navržen jako schodkový. Schodek je každoročně ve výši plánovaného poskytnutí půjček z
Fondu rozvoje bydlení, z něhož bude zároveň i pokrytý a činí tedy 185 tisíc Kč.
Do finančních zásob  rovněž  zasáhneme při  realizaci  nebo přípravě  stavebních akcí,  ale  vzhledem k  tomu,  že
nevíme přesné částky,  nejsou obsaženy v navrženém schodku. Tyto finanční potřeby budeme řešit operativně
prostřednictvím rozpočtových opatření, jako v předchozích letech.
Jiřina Lukášová – je počítáno v návrhu s nákupem  traktoru?
Starosta – ne, není. O nákupu musíme ještě jednat. Mohli bychom využít leasing nebo půjčku.
Místostarosta – co s domem č.p. 30?
Starosta – zkoušeli jsme podat žádost o grant do nadace VIA. V příštím roce musíme provézt minimálně opravu
střechy. Na to v rozpočtu máme.
Miroslava Farská – bezbariérový přístup na hřbitov. Jak to vypadá s ním?
Starosta – musí se předělat projekt, který musíme konzultovat s památkáři. Ohradní zeď je zapsanou památkou.

Usnesení číslo
69/2019

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání schvaluje rozpočet obce Kunratice na rok 2020
jako schodkový v celkové výši - příjmy: 8.100.000,- Kč a výdaje: 8.285.000,- Kč. Schodek
rozpočtu ve výši 185.000,- Kč bude pokrytý z Fondu rozvoje bydlení. Závaznými parametry
rozpočtu jsou paragrafy. Rozpis rozpočtu je přílohou zápisu.

Hlasovalo: 9 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 1 Usnesení bylo přijato.

Zdržel se Luděk Pažout.

K     bodu programu č. 2 – FCC – cenová příloha ke smlouvě o dílo č. S005801572 pro rok 2020:  
Pan starosta seznámil zastupitelstvo s cenovou přílohou ke smlouvě o dílo. Se svozovou společností FCC Česká
republika, s.r.o. – sběrný dvůr Frýdlant máme uzavřenu smlouvu o dílo č. S005801572. Každoročně schvalujeme
cenovou přílohu ke této smlouvě. Společnost FCC pro příští rok ohlásila zdražení služeb o míru inflace platnou  
ke konci 3.  čtvrtletí letošního roku, jež činní  2,7 %.  My jsme na posledním zasedání v listopadu přijali  novou
obecně závaznou vyhlášku, která avizované navýšení od 1.1.2020 respektuje. Zdražení proběhlo poprvé v loňském
roce,  
kdy po čtyřech letech stejných cen, došlo k jejich úpravě od 1.1.2018. Obec na zabezpečení svozu a likvidace
odpadu každoročně doplácí cca 80 – 100 tisíc korun. Rozdíl nákladů a výnosů spočívá v úhradách služeb za jarní a
podzimní  svozy  objemného  a  nebezpečného odpadu,  ve  vyvážení  kontejneru  ze  hřbitova  a  v  likvidaci  jiných
odpadů.  
Za tyto služby občané neplatí a jdou na vrub obce. Od příštího roku vznikla obci nová povinnost v podobě sběru
jedlých olejů a tuků. Nádoba na jejich odkládání bude u obecního úřadu a její výsyp bude formou výměny plné
nádoby za prázdnou. Četnost výměny bude záležet na jejich využívání.
Jiřina Lukášová – FCC je pořád jediná společnost na odpady.
Starosta – ano.
Luděk Pažout – kolik je inflace v korunách?
Starosta – záleží na frekvenci svozu. U týdenní je zdražení cca 60,- Kč za rok.

Usnesení číslo
70/2019

Zastupitelstvo  obce  Kunratice  po  projednání  schvaluje  cenovou  přílohu  pro  rok  2020  
ke  smlouvě  o  dílo  č.  S005801572  uzavřenou  se  společností  FCC  Česká  republika,  
spol. s r. o., IČ 45809712, se sídlem Ďáblická 791/89, 182 00 Praha 82 a pověřuje starostu
obce k jejímu podpisu.

Hlasovalo: 9 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato.

K     bodu programu č. 3 – Petice za záchranu pitné vody v česko-polsko-německém pohraničí:  
Pan  starosta  představil  zastupitelstvu  petici  za  záchranu  pitné  vody  v  česko-polsko-německém  pohraničí.  
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V souvislosti s připravovaným rozšířením těžby v hnědouhelném polském dole Turów byly již podniknuty mnohé
kroky.  Ve spolupráci  s  ministerstvem životního prostředí  (MŽP)  jsme absolvovali  mezistátní  projednávání jak  
v  Chotyni,  tak  v  Bogatyni.  MŽP  nakonec  vydalo  nesouhlasné  stanovisko  s  plánovaným  záměrem.  Přestože  
je stanovisko nesouhlasné, pravděpodobně se s tím polská strana vypořádá po svém a bude v záměru pokračovat.
Liberecký kraj se spojil s právní kanceláří FRANK BOLD ADVOKÁTI, která nám od začátku pomáhá. Kancelář má
zkušenosti s touto problematikou (zastavila pokračování těžby v jiném polském dole). Jednou z dalších iniciativ,
kterou  pro  nás  zmíněná  kancelář  připravila,  je  petice,  která  bude  předložena  Evropskému  parlamentu,  
od níž si slibujeme, že by mohla vyvinout tlak na polskou stranu. Petici, kterou by mělo také dle právní kanceláře 
do konce tohoto roku schválit zastupitelstvo či rada obce, budou se získanými podpisy předkládat obce v čele  
se starostou Hrádku nad Nisou a se zapojením i Libereckého kraje. Sběr podpisů zatím není časově omezen,  
ale předběžně se počítá s ukončením v lednu.

Usnesení číslo
71/2019

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání souhlasí se zněním Petice za záchranu pitné
vody  v  česko-polsko-německém  pohraničí  a  schvaluje  její  podání  k  Evropskému
parlamentu.

Hlasovalo: 9 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato.

K     bodu programu č. 4 – Rozpočtová opatření:  
Pan starosta seznámil zastupitelstvo s rozpočtovým opatřením. Rozpočtové opatření podle přílohy 8/2019 se týká
pouze mzdových prostředků pracovníka VPP za měsíc listopad. ve výši 15.000,- Kč. V souvislosti s koncem roku Vás
zároveň žádám o pověření k provádění rozpočtových opatření.
Jiřina Lukášová – kdy budeme vědět, jestli budeme moc mít nějakého pracovníka VPP?
Starosta – to nám zatím úřad práce nedokáže říci. Jako obec máme nejnižší nezaměstnanost na Frýdlantsku.

Usnesení číslo
72/2019

Zastupitelstvo  obce Kunratice po projednání  schvaluje rozpočtová opatření  dle přílohy  
č.  8/2019.  Tato  příloha  je  součástí  zápisu.  Zároveň  pověřuje  starostu  k  provedení
nezbytných rozpočtových opatření do konce roku 2019 s jejich následnou kontrolou v roce
2020.

Hlasovalo: 9 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato.

K     bodu programu RŮZNÉ – Všeobecné informace o chodu obce:  
Pan starosta poskytnul zastupitelstvu informace o chodu obce.
Vánoční  besídka  ZŠ  a  MŠ –  naše  základní  a  mateřská  škola  Vás  všechny  srdečně  zvou  na  svou  besídku,  
která proběhne zítra 18. prosince od 16 hodin na sále Kulturního domu.
Přerušení provozu pohostinství – po skončení besídky se ve středu uzavře naše pohostinství a zůstane z důvodu
rekonstrukce sociálek uzavřené až do 20. února 2020.
Tříkrálová sbírka – v pondělí 6. ledna proběhne na území obce tradiční Tříkrálová sbírka, kterou pořádá Charita.
Koledovat půjdou žáci naší školy.
Projektová příprava  – v současnosti probíhá projektová příprava opravy místní komunikace k nádraží. Současně
připravujeme dokumentaci k přestavbě hasičské zbrojnice, kde ještě musíme zpracovat projekt sjezdu od hasičárny
k hlavní silnici.
Rekonstrukce vedení nízkého napětí  – tato rekonstrukce proběhne ve 3 etapách. My na to musíme reagovat a
provézt rekonstrukci veřejného osvětlení a rozhlasů. V současnosti jsme v jednání s projektantem Ing. Munzarem,
který připravuje dokumentaci pro ČEZ Distribuci.
Luděk Pažout – počítáš s nějakou částkou, abychom na to měli peníze?
Starosta – rekonstrukce osvětlení  může vyjít  na 4 miliony. Musíme zkusit získat dotaci,  nebo rekonstruovat po
etapách, podle toho jak to bude realizovat ČEZ.
Projektová příprava na chodník –  odhad nákladů na projektovou dokumentaci je 1.2 milionu korun. Tyto náklady
jsou způsobilé a lze  je tedy hradit  z případně získané dotace na realizaci.  Pokud bychom tento projekt  dělali,  
tak bychom určitě museli jít do úvěru, který bychom splatili přijatou dotací. Takhle se větší akce dělají. Hovořil jsem 
o možnosti získání úvěrového rámce se zástupkyní naší banky a neměl by to být pro nás problém.
Revitalizace aleje na „Zkratce“ – dnes započala plánovaná revitalizace silniční zeleně kolem komunikace III/03512,
během níž bude vysazeno 35 javorů a 16 jabloní.

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání bere poskytnuté informace na vědomí.

K     bodu programu RŮZNÉ – Obecně závazná vyhláška stanovující systém komunitního kompostování:  
V souvislosti se schválením nové obecně závazné vyhlášky č. 3/2019 o stanovení systému shromažďování, sběru,
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přepravy,  třídění,  využívání  a  odstraňování  komunálních  odpadů  na  území  obce  Kunratice  musíme technicky
upravit i  obecně závaznou vyhlášku č.  2/2015, kterou se stanoví  systém komunitního kompostování a způsob
využití zeleného kompostu k údržbě a obnově veřejné zeleně na území obce Kunratice. Jedná se o technickou
úpravu, kdy se ve vyhlášce změní pouze termín shromažďování rostlinných zbytků, který byl od dubna do října.
Nově bude stanoven celoroční provoz, na který se odkazujeme ve vyhlášce č. 3/2019.
Vyhláška s upraveným textem ponese číslo 4/2019 a nahradí zmíněnou OZV č. 2/2015.

Usnesení číslo
73/2019

Zastupitelstvo obce Kunratice po projednání vydává obecně závaznou vyhlášku č. 4/2019,
kterou se stanoví systém komunitního kompostování a způsob využití zeleného kompostu 
k údržbě a obnově veřejné zeleně na území obce Kunratice.

Hlasovalo: 9 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato.

Diskuse:

 Milan Franc – počítáme s opravou chodníku pod školkou?

o starosta – ano, budeme to řešit v příštím roce.

 Miroslava Farská – nemůže být část záhonů osázena trvalkami?

o starosta – už jsme začali sázet růže a chceme záhony dále upravovat.

 Miroslava Farská – lidem se nelíbí osvětlení stromečku.

o starosta – trochu to chápu. Vzhledem k tomu, jak současné stromy vypadají, jsem rád že to svítí

alespoň takhle. V letošním roce bychom se měli domluvit na výsadbě nového stromu.

 Milan Franc – měli bychom v obci instalovat orientační systém s ukazateli na úřad, hřiště, atd.

o starosta – s tím souhlasím, nechám zpracovat návrh ukazatelů.

 Jiří Kříž – k revitalizaci alejí. Existuje na to projekt? Je tam pruh, vykopali tam díry. Co s tím uděláme?

o starosta – nebudeme s tím dělat nic. Necháme to revitalizovat. My jako vlastníci pozemků jsme

dali  

k revitalizaci stromořadí souhlas v prosinci 2017. Pruh mezi stromy budou udržovat silnice LK.

 Jiří Kříž – kdo to tam dělá?

o starosta – dělá to Krajská správa silnic Libereckého kraje.

Závěr: Pan starosta poděkoval přítomným za účast na zasedání a ukončil jednání v 20:00 hodin.

Přílohy: Prezenční listiny
Rozpočtové opatření dle přílohy č. 8/2019
Rozpis rozpočtu obce na rok 2020

Zapsala: Miroslava Pospíchalová Zápis ověřili: Jiřina Lukášová ………………………………………
…

V Kunraticích dne 17. 12. 2019
Miloslav Götz ………………………………………

…

Zdeněk Liška
místostarosta

Milan Götz
starosta
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